
Zápis z výjezdního zasedání výboru regionálních představitelů,  

které se konalo 8. až 9. června 2023 v Hotelu Happy Star, Hnanice 
 

9. června 2023 

PŘÍTOMNI:  

JUDr. Radim Miketa Mgr. Ing. Vítězslav Paděra 

JUDr. Michala Plachká, LL.M. JUDr. Irena Schejbalová 

JUDr. Petr Meduna JUDr. Petr Cembis 

JUDr. Petr Mrázek JUDr. Martin Burián 

JUDr. Radek Šmerda, Ph.D. Mgr. Aleš Dvorský 

JUDr. Roman Premus Mgr. Pavel Otipka 

JUDr. Zdeněk Grus JUDr. Marek Kříž, Ph.D. 

JUDr. František Smejkal Mgr. Jakub Vepřek 

Mgr. Petr Smejkal JUDr. Lenka Vidovičová, LL.M. 

Mgr. David Pohořal Mgr. Michal Zahnáš 

Mgr. Jaroslav Liška JUDr. David Pytela, MBA, LL.M. 

JUDr. Julie Šindelářová Mgr. Lenka Danilišin 

JUDr. Jiří Janeba Gabriela Hladká 

 

     

HOSTÉ: 

JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M. Mgr. Miroslava Sedláčková 

Mgr. Pavel Kroupa JUDr. Kvetoslava Živčáková 

JUDr. Tomáš Herblich JUDr. Tomáš Illeš 

JUDr. Petr Čáp Mgr. Alica Turanová 

 

OMLUVENI: 

Mgr. Ondřej Malovec JUDr. Ladislav Jirásek 

Mgr. Michaela Urbánková JUDr. Jan Malý 

JUDr. Michal Vejlupek JUDr. Jana Rejžková 

JUDr. Jan Kubálek, Ph.D.  

1) Úvodní slovo, přivítání  

JUDr. Miketa, předseda výboru regionálních představitelů, přivítal všechny přítomné 

členy výboru a zástupce Komory. Poděkoval JUDr. Schejbalové, jejíž region toto 

zasedání organizačně zajistil. Zvláště pak přivítal hosty ze Slovenské advokátní komory: 

JUDr. Kvetoslavu Živčákovou, regionální zástupkyni Bratislavského kraje, JUDr. 

Tomáše Illeše, regionálního zástupce Košického kraje a Mgr. Alici Turanovou, vedoucí 

kanceláře regionálního zástupce Košického kraje.  
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JUDr. Illeš poděkoval za pozvání a na úvod konstatoval, že atmosféra zasedání předčila 

jejich očekávání. Práci regionálních zástupců považuje za velmi důležitou. Pravidelně 

pořádá ve svém regionu vzdělávací, sportovní a společenské akce. V budoucnu budou 

v regionu realizovány také advokátní zkoušky.  

JUDr. Illeš dále informoval, že regionální středisko Košický kraj řeší veškerou aktuální 

advokátní problematiku na východě Slovenska a zároveň spolupracuje s přilehlými 

zahraničními regiony. V současné době se připravuje setkání spojené se sportovním 

zápolením (Slovensko, Maďarsko, Ukrajina, Polsko, Česko).  

Slovenská advokátní komora pořádá setkání regionálních zástupců 2x ročně. Zástupci 

výboru regionálních představitelů ČAK jsou srdečně zváni, aby se zúčastnili.  

JUDr. Miketa doplnil informaci, že se do budoucna pracuje s vizí družebních regionů, 

např. Ostrava / Košice. Vzájemná informovanost i na poli regionálů, může advokátům 

přinášet prospěch.  

JUDr. Schejbalová doplnila, že 6. října 2023 se v Brně připravuje společný seminář 

České, Slovenské a Rakouské advokátní komory na advokátní téma. Gescí nad tímto 

setkání byl pověřen člen představenstva JUDr. Trubač.  

2) Informace z představenstva  

JUDr. Miketa na II. pololetí 2023 rozešle rozvrh účasti zástupců jednotlivých regionů na 

zasedáních představenstva.  

3) Interpelační dny  

JUDr. Miketa informoval, že proběhl interpelační den v Ostravě. Zhodnotil, že jako 

ideální se jeví varianta pořádání interpelačního dne současně se vzdělávací akcí na 

aktuální advokátní téma.   

4) Advokátní sliby  

JUDr. Plachká vznesla na členy výboru dotaz, zda považují za žádoucí pořádání 

advokátních slibů v Brně. V zákoně o advokacii je tato možnost uvedena. Možnost 

pořádání slibů v Brně bylo projednáno s JUDr. Schejbalovou, ředitelkou pobočky ČAK 

v Brně. 

Většina členů výboru se vyslovila pro zachování pořádání slibů v Praze. V Brně zůstane 

tato možnost pro případ speciálního požadavku.  

JUDr. Schejbalová informovala, že na 25. října 2023 připadá Evropský den justice a na 

pobočce ČAK v Brně se připravuje den otevřených dveří. Zároveň je v jednání možnost 

uspořádání doprovodné výstavy ve spolupráci s Pamětí národa a Post Bellum. V Kleinově 

paláci tak budou probíhat komentované prohlídky. 
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JUDr. Illeš sdělil, že Slovenská advokátní komora pořádá den otevřených dveří každý rok 

a zároveň v tento den ve spolupráci s právnickou fakultou Univerzity Komenského 

v Bratislavě poskytují pro bono právní služby. V minulém roce se účastnilo přes 800 

zájemců. 

5)  Digitalizace Slovenské advokátní komory  

JUDr. Illeš informoval o stavu digitalizace v rámci Slovenské advokátní komory. Byly 

zavedeny elektronické advokátní průkazy, které obsahují mandátní certifikát, který 

umožňuje mimo jiné elektronické hlasování na sněmu. Jedná se o speciální průkaz 

(kartu), která slouží k identifikaci advokáta v rámci celého justičního systému. Na tomto 

průkazu mají CAD, komerční certifikát, mandátní certifikát advokáta. V době plošné 

výměny občanských průkazů platil tento advokátní průkaz za průkaz totožnosti. Průkazy 

jsou vyráběny společností se sídlem v Praze.   

Slovenští advokáti mají na webu SAK přístup do svého osobního účtu po zalogování. 

Možnost hlasování v rámci sněmu výrazně navýšilo účast a zaručilo větší legitimitu. 

Volba proběhla při dodržení tajnosti hlasování bez závažných problémů.  

JUDr. Illeš dále informoval, že jsou pořádány interaktivní online semináře s koncipienty, 

pro 20 až 30 koncipientů, z nich mají velmi pozitivní zpětnou vazbu. Na těchto školeních 

koncipienti zpracovávají v průběhu dne studie, které jsou na závěr vyhodnocovány. 

6)  Digitalizace České advokátní komory – Mgr. Kroupa, JUDr. Schejbalová  

Mgr. Kroupa informoval, že je aktuálně zveřejněna výzva na dodavatele systému zajištění 

on-line účasti advokátů na sněmu České advokátní komory, finalizuje se nová podoba 

webových stránek, nadále se jedná o možnosti nahlížení do soudních spisů, event. 

elektronickém soudním spise.  

JUDr. Schejbalová je členkou užší pracovní skupiny řešící novou podobu webových 

stránek společně s JUDr. Čápem, tajemníkem Komory a p. Fialou, vedoucím IT oddělení. 

V současné době se řeší struktura a obsah stránek. Součástí bude intranet, resp. neveřejná 

část přístupná pouze pro advokáty, návrh je ve fázi, kdy představenstvo bude mít možnost 

již přes prázdniny tuto verzi procházet.  

JUDr. Illeš doplnil, že u nich probíhá průběžná aktualizace webových stránek, které jsou 

také rozděleny na veřejnou a neveřejnou část, pro advokáty a pro koncipienty, pro 

veřejnost. Elektronický spis (v oblasti civilního řízení) na Slovensku již funguje. 

Advokáti se do něj přihlašují prostřednictvím advokátního průkazu, vidí všechna 

naskenovaná podání. Advokátům jsou elektronicky doručovány notifikace – upozornění, 

že bylo založené něco nového do spisu. Znají obsah podání dříve, než je jim fyzicky 

podání doručeno.  
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7) Novela zákona o advokacii  

JUDr. Čáp informoval, že průběžně probíhají jednání s ministerstvem. Účinnost 

s největší pravděpodobností nejdříve od 1. ledna 2024, novela § 18c bude pravděpodobně 

přijata samostatně.  

Problematika prohlídek u advokátů: JUDr. Illeš sdělil, že prohlídky nebytových prostor 

advokátních kanceláří jsou u nich nově upraveny v trestním řádu. Probíhají pouze 

v prostorách advokátní kanceláře.  

8) Advokátní tarif  

Dle sdělení JUDr. Čápa bylo po jednání na Komoře, které proběhlo v březnu 2023 

původně avizováno, že novela bude přijata k 1. červenci tohoto roku. Nebude tomu tak 

kvůli konsolidačního balíčku. Ministerstvo spravedlnosti chtělo provést zkrácené 

mezirezortní připomínkové řízení, ovšem ministerstvo průmyslu a obchodu vydalo 

zamítavé stanovisko. Od soudů byla doručena celá řada zcela zásadních, vesměs 

negativních připomínek  

Na 20. června 2023 bylo svoláno jednání na ministerstvu, kterého se měli původně 

účastnit předsedové krajských a vrchních soudů. Nakonec budou přítomni jen tři zástupci 

soudů.  

Účinnost vyhlášky se v optimistickém náhledu posune o půl roku s účinnosti od 1. ledna 

2024. S ohledem na stav veřejných financí je však výhled nejistý.  

JUDr. Miketa na žádost předsedy Komory oslovil regionální představitele, aby za 

advokátní tarif lobovali u předsedů krajských soudů.  Mgr. Otipka již jednal s předsedou 

Krajského soudu v Ostravě. Pro účely této schůzky dostal k dispozici materiál 

zpracovaný JUDr. Jirouskem, bývalým předsedou Komory. Předá jej dalším regionálním 

představitelům k použití. Zazněla argumentace o tom, že zastaralost a neadekvátnost AT 

dopadá především na klienty samotné v rámci náhrad nákladů řízení. Předseda soudu 

uznal argumentaci, že nejde jen o advokáty, ale především o klienty. Zároveň však sdělil, 

že bude podporovat především svůj úřad, např. ve vztahu k odměňování zaměstnanců 

apod.  

JUDr. Čáp nadnesl, že by bylo vhodné, aby se ozvali advokáti, kteří se nechali vyškrtnout 

ze seznamu ex offo pro neadekvátnost odměn, neboť jim nepokrývají náklady. Podstatné 

je, aby takoví advokáti byli ochotni toto stanovisko prezentovat.  

Mgr. Zahnáš doplnil, že v rámci seznamu advokátů, kteří byli ochotni zastupovat 

v opatrovnických věcech, se nyní tito advokáti při prvním oslovení vyjádří, aby již nebyli 

ustanovování. Jedná se většinou o náročně právní služby, přičemž náhrada 800,- Kč 

nestojí za převzetí odpovědnosti s tím spojené. 
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9) Písemná část advokátních zkoušek  

JUDr. Miketa informoval, že úspěšně proběhl první termín písemných advokátních 

zkoušek zpracovávaných na noteboocích, jak v Praze, tak v Brně. Z obou termínů vzešla 

pouze jediná neopodstatněná připomínka, kdy koncipient uvedl, že obdržel vytištěnou 

jinou verzi práce, než odevzdal. Oddělení IT sdělilo, že je to technicky nemožné, neboť 

texty se automaticky ukládají po jedné minutě. Navíc koncipient po vytištění práce tuto 

kontroluje a stvrzuje podpisem.  

JUDr. Miketa dále sdělil, že v současné době výbor pro výchovu a vzdělávání 

vyhodnocuje, zda je žádoucí zachovat vstupní testy, případně změnit jejich podobu 

(pouze z advokátních předpisů) a dobu jeho provedení (v průběhu koncipientury nikoliv 

na závěr). Na posledním zasedání výboru pro výchovu a vzdělávání JUDr. Smejkal 

navrhl, aby úprava advokátních zkoušek nebyla v gesci MSpr, ale měla by být řešena 

stavovským předpisem.  

JUDr. Trubač informoval, že jsou realizovány nové semináře pro advokáty s novými 

přednášejícími, především z oblasti soft skills (právní psaní, sociální sítě, komunikace 

s médii). Připojil výzvu, aby advokáti sdělovali případné další náměty, po kterých by byla 

v rámci regionů poptávka.  

10) Projekt „Advokáti do škol“ a „Advokáti do dětských domovů“ – JUDr. Plachká 

JUDr. Plachká informovala, že Komora spustila vedle projektu „Advokáti do škol“ další 

projekt „Advokáti do dětských domovů“. Je zaměřen především na problematiku 

pracovního práva. Advokátní kancelář JUDr. Trubače připravila brožurku, která děti 

provede základem pracovněprávních vztahů, upozorní na různá úskalí, dluhové pasti 

apod.. Do tohoto projektu se zapojila také Nadace Tereza Maxová dětem. Dále probíhá 

spolupráce s Univerzitou Palackého v Olomouci.  

JUDr. Trubač sdělil, že v Olomouci proběhla schůzka s vychovateli, na které obdrželi 

prvotní informace. Další schůzky jsou plánovány na podzim v Brně a v Praze, pak znovu 

v Olomouci. V rámci této schůzky vzešel impuls, aby byl dětem k dispozici kontakt na 

advokáty, kteří by pomohli v konkrétních případech. Komora na základě toho vytváří 

seznam advokátů, kteří se chtějí zapojit.  

JUDr. Živčáková v krátkosti přítomné informovala o činnosti Nadace slovenské 

advokacie, která se zaměřuje na tyto oblasti:pomoc rodinám v nouzi, bezplatnou právní 

pomoc, podporu studentů práv, Advokáti pro Ukrajinu a Advokáti proti násilí, 

https://info.sak.sk/nadacia/. Existence a činnost nadace má ve společnosti velmi dobrý 

ohlas. 

11) Pomoc advokátům – JUDr. Schejbalová 

JUDr. Schejbalová informovala, že byl zpracován manuál pro advokáty k ověřovacím 

knihám. Průběžně jsou prováděny plošné kontroly vedení knih o prohlášeních o pravosti 

https://info.sak.sk/nadacia/
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podpisu, ale stále jsou zaznamenávány problémy. Začátkem března 2023 proběhl online 

seminář na toto téma, zúčastnilo se jej 242 advokátů. 

Další problematikou, u níž bude řešena praktická pomoc advokátům, jsou advokátní 

úschovy. Stále častější se objevují případy zpronevěry. Komora se snaží o transparentnost 

této agendy, pracuje na tom, aby např. klient měl možnost notifikací, které by je 

upozornily na pohyb na účtu úschovy. Připravuje se novela předpisu o advokátních 

úschovách.  

JUDr. Schejbalová na závěr apelovala na ostatní regionální představitele, aby při přípravě 

plánu regionálních akcí nezapomínali na semináře na téma AML.  

12) Problematika šikany a obtěžování  

JUDr. Plachká informovala, že na Komoře se ozývají advokátky, že si nepřipadají 

bezpečně v případech projednávání, event. šikany a sexuálního obtěžování. Je 

zpracovávána metodika postupu, důraz je kladen především na to, aby byly ochráněny 

informace jako důvěrné. Bude vytvořena speciální kontrolní sekce a speciální kárný 

senát. JUDr. Schejbalová je pověřenou osobou, ke které by měly stížnosti směřovat.  

Poslední podnět ze strany advokátek: na advokátním průkazu bylo uvedeno pouze 

advokát. Nyní je již možnost uvedení advokát / advokátka.  

13) Ostatní  

Množí se informace od advokátů, že nebylo vyhověno jejich žádosti o odročení hlavního 

líčení z důvodu kolize s jiným jednáním. Komora se v této věci obrátila na ministerstvo 

spravedlnosti s náměty k řešení.  

JUDr. Miketa informoval o aktivitě ministra Šalamouna ve věci zneužívání trestního 

řízení při uplatňování soukromoprávních nároků. Má se za to, že mnozí advokáti podávají 

trestní podání v majetkových věcech, což by mělo být řešeno v civilním řízení. Pokud 

OČTŘ zjistí ve věci pouhý majetkový zájem bez trestněprávního přesahu, trestní 

oznámení pravidelně odkládají. Soudy v adhézním řízení pak velmi často bez zřejmých 

důvodů odkazují poškozené se svým nárokem na civilní řízení. Z diskuzí vyplynulo, že 

problém se nejeví advokátům jako závažný. 

Mgr. Otipka vznesl dotaz, zda by bylo možné do regionálních středisek zajistit roll-upy 

s logem Komory, které by bylo možné používat př regionálních akcích. Ostatní regionální 

představitelé také vyjádřili tento zájem.  

Úkol: Mgr. Sedláčková zajistí výrobu roll-upů pro všechny regiony.  

JUDr.  Smejkal informoval o připravovaném turnaji regionálních družstev v kopané, 

které se bude konat 8. září 2023 v Českých Budějovicích a zúčastní se jej 8 mužstev vč. 

reprezentace SAK. Ubytování je zajišťováno hromadně.  
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Úkol: JUDr. Miketa ve spolupráci s Mgr. Sedláčkovou vytvoří jednoduchý manuál pro 

jednotlivá mužstva, jak mají účtovat náklady na tuto akci na regionální střediska.  

Mgr. Sedláčková informovala, že představenstvo schválilo novou grafickou úpravu loga. 

Podklady pro použití loga při regionálních akcích budou rozeslány prostřednictvím pí 

Hladké. Apelovala na přítomné, aby veškeré účetní doklady, byly zasílány přes e-

podatelnu. Dále požádala všechny regionální představitele a jejich zástupce, aby se na ni 

obraceli vždy, pokud si nebudou vědět rady s objednávkami a fakturami z regionu a to 

zásadně předem, když následné řešení je časově značně náročnější.  

Byl vznesen dotaz na stav rekonstrukce paláce Dunaj. Mgr. Sedláčková sdělila, že 19. 

června 2023 proběhne schůzka ohledně fit outu, dokončení rekonstrukce je plánováno na 

polovinu roku 2024.  

 

Na závěr jednání výboru regionálních představitelů bylo konstatováno, že příští výjezdní 

zasedání v roce 2024 ve dnech 6. až 7. června bude mít v gesci regionální středisko 

Severní Čechy. 

 

 

Zapsala: Mgr. Lenka Danilišin  

 

 

 

Správnost zápisu ověřil: JUDr. Radim Miketa  

                                 JUDr. Michala Plachká, LL.M. 

 

 

 

Účast zástupců regionů na představenstvu pro rok 2023 a počátek roku 2024. 

 

Září 2023 – Východočeský kraj 

Říjen 2023 – Západočeský kraj 

Listopad 2023 – Severočeský kraj 

Prosinec 2023 – Severomoravský kraj 

Leden 2024 – Jihočeský kraj 

Únor 2024 – Praha 

Březen 2024 – Olomoucký kraj 

Duben 2024 – Středočeský kraj 

Květen – Jihomoravský kraj 

                               

                                                                                                      


